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Z A P I S N I K 

14. sjednice Komisije za promet i komunikacije,  

održane 31.3.2005.   

 

 

Sjednica je održana 31.3.2005, s početkom  u 11.00 sati. 

 

Sjednici su bili nazočni članovi Komisije:            

  

1. Miloš Jovanović,      

2. Selim Bešlagić,     

3  Izet Hadžić,                                          

4. Ivo Lozančić, 

    

5. Nenad Mišić,              

6. Ruža Sopta i  

7. Milorad Živković  

 

Članovi Komisije: Adem Huskić i Muhamed Moranjkić iz opravdanih razloga nisu bili nazočni 

sjednici. 

 

U ime Vijeća ministara BiH na sjednici je bio Zdravko Šavija, savjetnik ministra za promet i 

komunikacije. Filip Andrić  bio je nazočan sjednici u ime Kluba zastupnika HDZ-a – 

predlagača amandmana. Sjednicu su pratili i: Daniel Lindvall - OHR, Frane Marojević - EU, i 

Edin Isanović - Istraživački centar PSBiH. Sjednici je bio nazočan tajnik Komisije Vedran 

Hadžović. 

 

Predsjedatelj Miloš Jovanović predložio je sljedeći 

 

 

D N E V N I   R E D  

 

1. Verificiranje Zapisnika 13. sjednice, održane 21. 3. 2005, 

2. Prijedlog zakona o Javnom radiotelevizijskom sustavu Bosne i Hercegovine, predlagač 

Vijeće ministara BiH, 

3. Dogovor o sljedećoj sjednici i ostala pitanja. 

 

Dnevni red jednoglasno je prihvaćen. 

 

Ad. 1. Verificiranje Zapisnika 13. sjednice, održane 21. 3. 2005. 

 

Bez primjedaba, Komisija je jednoglasno verificirala Zapisnik 13. sjednice, održane 21. 3. 

2005.  
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Ad. 2. Prijedlog zakona o Javnom radiotelevizijskom sustavu Bosne i Hercegovine, 

predlagač Vijeće ministara BiH 

Predsjedavajući je istaknuo da su na predloženi zakon amandmane uložili: Klub zastupnika 

HDZ-a i zastupnici Adem Huskić i Selim Bešlagić, ta da je, sukladno Zaključku s 13. sjednice 

Komisije, prethodno održan konsultativni sastanak predstavnika Kluba zastupnika HDZ-a, 

predstavnika predlagača Zakona, Ureda visokoga predstavnika i Europske komisije. Također je 

napomenuo da jeod Javnog RTV servisa BiH, na temelju Zaključka s 13. sjednice Komisije,  

dostavljen odgovor o: okvirnim sredstvima potrebnim za pokrivenost cjelokupnoga teritorija 

BiH RTV signalom i za uvođenje dodatna dva TV kanala u okviru Javnoga RTV servisa BiH, 

te izvješće o nalazima financijske revizije poslovanja Javnoga RTV servisa BiH za 2004.  

 

Nakon toga, predsjedatelj je otvorio opću raspravu o načelima Prijedloga zakona. 

 

U raspravi su sudjelovali svi nazočni članovi Komisije, predstavnik predlagača Zakona i ostali 

nazočni sjednici. 

 

Predstavnik predlagača Zakona Zdravko Šavija istaknuo je kako bi emisiona mreža za 

pokrivenost 98% teritorija BiH RTV signalom koštala oko 15 milijuna KM, uz 5,5 milijuna 

KM za održavanje mreže godišnje, kao i 2,5 milijuna KM za studijsku tehniku, te kako bi se 

značajna sredstva godišnje izdvajala za autorska prava, plaće zaposlenih i za druge troškove. 

Dakle, potrebno je oko 40 milijuna KM da bi se osigurao jedan TV kanal za BiH, s tim da bi 

Regulatorna agencija za komunikacije morala naći radijske i TV kanale za pokrivanje 

kompletnoga prostora BiH.  
 

Daniel Lindvall i Frane Marojević naglasili su da je međunarodna zajednica spremna 

financijski poduprijeti pokrivenost gledanosti na cijelom teritoriju BiH i da je uvjet i cilj 

Zakona samoodrživ sustav koji omogućava jednaka prava konstitutivnih naroda na svoj jezik i 

pismo, a da postojeća ekonomska situacija realno ne daje mogućnost uvođenja dodatnih 

kanala. Polazeći od zahtjeva Vijeća Europe i Komiteta ministara o financijskoj samoodrživosti, 

uređivačkoj neovisnosti i institucionalnoj samostalnosti javnih RTV servisa i uvjeta Europske 

unije da treba usvojiti zakon o Javnom sustavu i osigurati dugoročnu financijsku održivost 

jedinstvenog RTV sustava BiH, čije će sastavne RTV kuće dijeliti zajedničku emisionu i 

prijenosnu infrastrukturu, prezentiran je amandman koji je OHR ponudio na konsultativnom 

sastanku, u kom je predloženo da Vijeće ministara, na temelju analiza i preporuka Komisije, 

odlučuje o uspostavljanju novih kanala i drugim mogućim reformama sustava javnih RTV 

emitera u BiH. 
 

Ruža Sopta i Filip Andrić ukazali su na to da bi u Zakonu trebalo predvidjeti da Vijeće 

ministara, u određenom vremenskom roku, osigura sve financijske i tehničke uvjete za 

emitiranje programa Javnog BHRT servisa na tri kanala, na tri jezika konstitutivnih naroda, i 

za to u narednom razdoblju osigurati potrebna sredstva. Ovaj prijedlog, kako su istaknuli, u 

punoj je suglasnosti s Europskom konvencijom o zaštiti temeljnih ljudskih prava i sloboda, 

Europskom poveljom o regionalnim jezicima i jezicima manjina i drugim međunarodnim 

dokumentima koje je prihvatila BiH i koji imaju pravnu snagu ustavnih odredaba. Također, već 

sada u BiH postoje tri kanala (JRT servis BiH, FTV i RTRS), što financijski ne zahtijeva 

značajna dodatna sredstva, te je potrebno osigurati njihovu gledanost na cijelom teritoriju BiH. 

Naveli su i stajalište ad hoc komisije Parlamenta Federacije BiH koje ide u tom pravcu. 

 

Milorad Živković postavio je pitanja:  

1. Hoće li ustavnost zakona biti potvrđena na Ustavnom sudu BiH, 

2. Je li amandman OHR-a prihvatljiv za Vijeće ministara, 

3. Jesu li tri ministra iz hrvatskoga naroda glasovala za predloženi zakon i  

4. Kako naplatiti RTV pretplatu od pripadnika hrvatskoga naroda? 

 

Zdravko Šavija, predstavnik predlagača, odgovorio je: 
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1. Ustavnopravna komisija dala je pozitivno mišljenje o ustavnosti prijedloga ovoga 

zakona; 

2. Amandman OHR-a prihvatljiv je za obrađivača Zakona; 

3. Prijedlog zakona jednoglasno je podržan od Vijeća ministara, uključujući i predstavnike 

hrvatskoga naroda; 

4. Pripadnici hrvatskoga i ostalih naroda najvjerojatnije će plaćati RTV pretplatu kad se 

osigura i kvalitetna gledanost programa. 

 

U osnovnom zakonodavnom postupku, nakon provedene opće rasprave o načelima Prijedloga 

zakona, pristupilo se glasovanju.  

 

Komisija nije podržala načela Prijedloga zakona o Javnom radiotelevizijskom sustavu Bosne i 

Hercegovine, s tri glasa za, tri glasa protiv i jednim suzdržanim glasom. 

 

Za izvjestitelja, u ime Komisije, određen je Miloš Jovanović, predsjedatelj Komisije. 

 

 

Ad. 3. Dogovor o sljedećoj sjednici i ostala pitanja  

 

O terminu sljedeće sjednice članovi Komisije dogovorit će se 12.4.2005. na sjednici 

Zastupničkoga doma. 

 

Komisija je zaključila uputiti dopis Vijeću ministara BiH u kojemu će se zatražiti informacija 

dokle se stiglo s planovima i aktivnostima na izgradnji koridora Vc i planovima mreže 

izgradnje magistralnih putnih pravaca u BiH. 

 

Kako nije bilo drugih prijedloga za ovu točku dnevnoga reda, predsjedatelj je u 12.30 sati 

zaključio sjednicu.   

 

 

 

                                                                             

             TAJNIK KOMISIJE                                                   PREDSJEDATELJ KOMISIJE 

              Vedran Hadžović                                                                 Miloš Jovanović 

                

 


